
 

         
      Helsepædagogisk Sammenslutning Sekretær Jakob Bønløkke | E-mail:Jakob@tornsbjerggaard.dk          
 

Dagsorden for møde i Helsepædagogisk Sammenslutnings Bestyrelse 

14.11.2022 på Midgård 10.00 – 15.00 

Afbud: David 

 

1. Gennemgå referatet fra sidst – evt. opsamling  

Opsamling er lagt ind i dagsorden. 

2. Beretninger: Hvad rører der sig i fællesskabet, Nye initiativer, 

Vanskeligheder mv. Alle landsdelene er repræsenteret og repræsentanterne 

er ansvarlige for at melde ind. – Kort! Der tages ikke referat fra dette 

punkt. 

3. Økonomi – status (David) Bestyrelsen har modtaget alle kvitteringer fra 

Al-kunst i Island.  

4. Tilbagemelding fra div. stævner og møder: 

o Tilbagemelding fra møde på Island- Anne-Grethe – hvordan holder vi 

kontakt til den nordiske bestyrelse… 

Høstmødet fandt sted i Reykholti i Borgarfirdi, et fint sted. 

Overordnet var det et meget godt møde, der bar præg af et 

generationsskifte. Þór Ingi, viste rundt i det nye bofællesskab han har 

fået bygget og beboerne er ved at flytte ind, der mangler dog penge til 

møbler m.m. 

 

Årsmødet: Alexandra blev valgt og forsætter som ordfører.  

Næste års stævne bliver i Norge i 2023, 7.-10- maj i Gjøvik. Temaet er 

Engement – Glæde – Nysgerrighed. Tilmelding skal forgå i januar/ 

februar. Prisen bliver ml. 7400 - 9000 NOK. Stævne og forplejning 

inklusivt. Der ligger en flyer på www.helsepeadagogik.dk og 

programmet kommer i begyndelsen i det kommende år.  

Antroposofisk selskab i Norge fylder 100 år næste år hvilket sikkert 

også bliver markeret.  

 

Majdagene holdes fra nu af hvert år. Hvert andet år i Järna (lige år) og 

hvert andet år vandrer det (ulige år). Dette er nyt og ny information for 

os i Danmark, da vi troede at Majdagene skulle gå rundt, og forsat 

http://www.helsepeadagogik.dk/


 
 

være hvert andet år, i ulige år. I 2025, kommer majdagene til 

Danmark. Michaela træder ud som formad for det svenske forbund. 

Høstmødet finder sted i Finland d. 18.-22.9 2023. 

 

o Stævne og delegeretkreds i Dornach – Elke 

Temaet var sundhed i et holistisk perspektiv. Et godt program og 

vellykket stævne, med fornyet struktur. Dvs. Det bedste af det gamle 

med nye vellykkede indslag. Indledning ved Jan Goeschel som talte om 

ligevægt og modsætninger og ”tegnede billeder” (metaforer) op som 

gav et godt grundlag for stævnet.  

 

Mødet i delegeretkredsen handlede bla. om forberedelser til stævne i 

2024. Et andet vigtigt tema var at den helsepædagogiske sektion skulle 

have sin egen sektion. Dvs. ud af den medicinske sektion. Det stiller 

nogen krav til 3-kløveret der leder det helsepædagogiske område, da 

sektionslederen skal være til stede  på fuldtid i Dornach, det betyder at 

der skal findes en sektionsleder for det helsepædagogiske område som 

skal opfylde en del kriterier. 

5. Stævner, temadage, kurser.  

o Kommende Majdage i Norge 2023 – har vi opgaver? Se punkt 4 

o Majdage 2025 i DK – status? Se punkt 4 

6. Videre med samtale fra rep. mødet om specialområdet – samarbejde 

med skolerne – erfaringer fra Lindved/Ølsted (noget er lykkedes der!) – se 

ref. fra mødet 12.sept. – spændende med det samarbejde og inspirerende. 

Hvordan kan vi lære af det? Hvordan kan vi samarbejde mere på tværs af 

pædagogiske retninger?  

Lige nu er der ikke langt til at en praktikvejlederuddannelse på tværs af 

børnehave-, lærer og helsepædagogisk sammenslutning bliver lanceret.    

7. Forberedelse af møde i sammenslutningen eller Generalforsamling 

mv.  

o Ideer til tema og oplægsholder til Inspirationsmøde på Marjatta i 

marts? (hvor skal vi være denne gang?).  

o Spørgsmål: Er der behov for udskiftning i bestyrelsen? Vi er mange der 

har siddet længe. Er vi stadig relevante eller skal der andre til (jeg 



 
 

(Jakob) synes vi gør det godt, men vi skal huske at spørge os selv…)? 

Er der evt. afløsere som gerne vil? 

Anne-Grethe sender en mail ud til ledelseskredsen på Marjatta med 

Jakob på cc. Mailteksten er at der fra 6.3 bliver en ledig plads i 

Sammenslutningens bestyrelse. Svar udbedes inden d. 7.2.2023  

8. Udgivelser: Status på udgivelse af hæfte om Relationsdannelse mv. – 

Jakob /Elke/ - skal vi have en overordnet tovholder, så Randi ikke bliver 

kontaktet utidigt? 

Randi har nu fået Karens kontaktoplysninger fra Dornach, som står for 

layout på det hæfte som vi snart er klar til at udgive. Jakob bliver 

bestyrelsens kontaktperson med Randi. Vi vil gerne have hæftet i A5. Vi har 

fået at vide at fra Dornach sætter de det op i A4, hvor vi ikke skal betale for 

layout. Anne-Grethe vil undersøge priser fra Sangill grafisk: Tryk af 3000 

eksemplar i A4 samt pris på layout og tryk af 3000 eksemplar i A5. Vi sigter 

på at hæftet bliver udgivet i februar 2023 og deles ud til 

sammenslutningens medlemmer til generalforsamlingen. 

 

Vi diskuterede om vi skulle anvende begreberne helsepædagogik og 

socialterapi eller special- og socialterapi i det nye hæfte om relations-

dannelse.  

 

Lind træder ud af redaktionsgruppen i en periode, i forbindelse med sit ½ 

års orlov fra Marjatta og dermed sit ½ års orlov fra sammenslutningen. 

Malin træder ind i redaktionsgruppen.  Gruppen arbejder videre med at 

konkretisere vores ønsker om udgivelser. Skal det f.eks. være en antologi, 

med flere forskellige forfattere og temaer frem for en bog. 

 

9. Øvrige udgivelsesinitiativer – status se under punkt 8 

10. PR og kommunikation – Lind Tilbyder i en overgang at fortsætte 

med hjemmesiden, indtil evt. Malin eller ny bestyrelsesmedlem er klar til at 

tage over. 

11. Eventuelt 

 

 


